
1

Rovenský letAK

  

Vážení přátelé,

při psaní červnového čísla Rovenského letAKu mi vůbec nepřišlo 
na mysl, že další vydání Vám bude roznášeno již v září.

Leč dění v obci má takový vývoj, že potřebujeme znát Vaše názory. 
Proto Vás informuji o aktuálním vývoji zejména dotačních záležitostí.
Nechci dělat věci „jako“ – věřím tomu, že zrealizujeme vše naplánované, 
zejména stavební akce (cyklostezka, chodníky, škola, Repo a podobně).

Čerstvá informace, kterou velice těžko „rozdýchávám,“ je týden stará. 
Na rekonstrukci Repa pro účely komunitního centra nám nebyly přiděleny 
finanční prostředky - jsme 7. pod čarou…

Přes maximální snahu zastupitelstva najít vhodný způsob opravy 
a modernizace této budovy, se při pohledu „dnešníma očima“ nabízí variant 
řešení několik:
- udělat jen byty v patře (na tyto dotace je) a v přízemí:

- nechat zamčeno- čekat cca 2 roky zda zbydou peníze na komunitní
    centrum z nevyčerpaných dotací před námi,

- zhotovit komunitní centrum - financovat ze 100% z rozpočtu obce,
- zhotovit školku - hledat vhodnou dotaci na financování, případně 

   z rozpočtu obce,
- zhotovit školní družinu – financovat pravděpodobně z rozpočtu 

                obce.
Ke zvážení je také varianta:
- zhotovit školku z celé budovy (v přízemí i poschodí) = nevyužít již 
přidělenou dotaci na sociální byty.   
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Přesunutí školky do budovy Repa (původně školky) by mohlo vést
k zamyšlení, zda provádět plánovanou přístavbu budovy Základní školy. 
Na tuto je podána od února 2017 žádost o dotaci.

Z finančního hlediska je při využití dotace rozpočet přístavby školy + 
komunitního centra cca 30 mil. Kč. Vlastní podíl obce činí cca 4 mil. Kč.

Vezmeme-li 4 mil. Kč, které bychom investovali, nabízí se varianta
udělat (mimo bytů) vlastními silami co potřebujeme bez dotace. 

Zrekonstruujeme, co potřebujeme pro účely, které potřebujeme, bez 
žádných nutných minimálně 5letých udržitelnosti v návaznosti na dotace
(administrativy a dalších finančních nákladů).

Při současném stavu, kdy je v obecní pokladně cca 10 mil. Kč, se,
věřím, vyhneme braní cca 30 mil. Kč úvěru.

Určitě každý chceme, aby rozvoj naší vesnice byl smysluplný. 
Myslím si, že výborným podkladem je architektonická studie. Tato 
vhodným způsobem doplní nově pracovávaný územní plán. 
Příklad zpracování najdeme na: www.odolena-voda.cityupgrade.cz

Témat ke společné diskusi k pochopení se je mnoho, proto
svolávám na pondělí 2. října v 18.00 hod.

dobrovolné jednání všech v zasedací místnosti obecního úřadu
ROVENSKO – JAK DÁL.

Potkat se můžeme také 30. 9. 2017 na hřišti u Orlovny při

ROVENSKÉM ZABUBLÁNÍ

výstavě historických vozidel, pořádané místními nadšenci.

Rád se s Vámi potkám a věřím, že se uvidíme

v Orlovně 7. října od 16.00 hod.,

abych s Vámi oslavil dar 50 let od mého zrození.

Pro radost a k tanečku nám zahraje nově se formující rovenská kapela 

„ZN“ = ZATÍM NIC Josef Šincl, starosta

ZPRÁVY ZE ŠKOLY A ŠKOLKY

Loňský školní rok byl v mnoha směrech výjimečný

Byl to rok, kdy naši školu naposledy řídila paní ředitelka Vlasta 

Klevetová. Pod jejím vedením se rovenská škola stala místem, kde se 

všichni, jak děti, tak dospělí, cítili spokojeně a šťastně. Za nás všechny 
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bych jí ráda poděkovala za všechno, co pro Rovensko udělala a chtěla bych 

jí popřát do dalších let mnoho zdraví a elánu. 

Byl to rok, kdy jsme putovali s ráčkem Roveňáčkem za 

dobrodružstvím. Přečetli jsme spolu s ním celkem 9 knih a zažili veselé i 

strašidelné projektové dny.  Asi nejvíc budeme vzpomínat na Hobity, 

Gluma, Obry a další bytosti ze Středozemě.

A také to byl rok, kdy byla naše škola úspěšná hned ve třech 

literárně-divadelních soutěžích. Jako první byla soutěž „Čtenář na jevišti“. 

Ze 75 divadelních souborů bylo vybráno 5 nejlepších souborů a mezi nimi i 

náš - dRaci Roveňáci. Do tohoto divadelního souboru chodí bývalé žákyně 

naší školy a 2 posily z Postřelmova. Úkolem dětí bylo načíst a divadelně 

ztvárnit jakoukoliv knihu. Vzhledem k tomu, že jde o děti 14leté, vybrali 

jsme náročnou knihu „Pí a jeho život“. 14. prosince se dRaci vydali 

reprezentovat své scénické čtení do pražského divadla Minor. Všichni jsme 

si to užili. Naše vystoupení můžete zhlédnout na těchto internetových 

stránkách: https://www.youtube.com/watch?v=6Hw58FLhnBg nebo 

http://www.rostemesknihou.cz/cz/o-kampani/ctenar-na-jevisti/

Druhou soutěží, ve které naši žáci uspěli, byla Zábřežská Opona. 

Druháci v Zábřehu vyhráli a postoupili s pohádkou „Proč Honza nechtěl 

princeznu za ženu“ do krajského kola divadelní soutěže Poděs Olomouc. V 

Olomouci sice nezvítězili, ale odvezli si spoustu zážitků, vzpomínky na 

smích diváků a ocenění poroty za skvělý výkon. 

Posledním a určitě nejvýznamnějším úspěchem bylo vítězství 

v celorepublikové soutěži „Zlatá stuha – Zlaté dítě“. Této soutěže se děti 

zúčastnily již potřetí. A jak se říká, do třetice všeho dobrého, napotřetí se to 

povedlo a děti zvítězily. Účelem soutěže je nechat oživit dětskou knihu. 

Vybrali jsme si knihu Klárka a 11 babiček spisovatelky Olgy Černé a 

pozvali si 11 našich babiček, abychom s nimi zažili něco neobvyklého. 

Zážitky s babičkami byly opravdu inspirující, každá z nich nás naučila něco 

nového a všechny dokázaly, že být babičkou vůbec nemusí být nuda. Moc 

bych jim ještě jednou chtěla poděkovat, protože hodiny čtení byly díky 

jejich pomoci mimořádné. A i porotě v Praze se náš nápad líbil. 24. 4. 

jsme vyjeli do našeho hlavního města na předávání cen. Samozřejmě jsme 

se nejdřív projeli metrem a tramvají, vyšli si na Petřín a Pražský hrad.
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Předávání cen proběhlo v pražském centru moderního umění Dox. 

Zde jsme měli možnost pobesedovat s paní spisovatelkou, zazpívat 

písničku, kterou jsme se naučili díky knížce, a také dostat cenu za náš 

výkon. Zážitek to byl velmi emotivní. Každopádně doufám, že všechny 

úspěchy podnítí děti v tom, že budou rády číst a kniha se pro ně stane 

nejlepším přítelem. 

Pevně věřím, že i ten letošní školní rok bude stejně báječný a výjimečný.

             Pavla Schönová

Jak je v Praze? Blaze…

V Praze bylo nejlepší zrcadlové bludiště. Srandovní bylo zrcadlo, ve kterém 
jsme byli úplně malincí. Anebo jak jsme byli úplně vysocí. Ale stejně 
nejlepší bylo, jak jsme měli natáhlý obličej a prsty. Také bylo super, jak 
jsem bloudil v zrcadlovém bludišti, ale nakonec jsem se dostal 
ven.           Míša Janů

Šli jsme do metra. Bylo tam hodně lidí, a když se otevřely dveře, tak jsem 
málem vypadl. Bylo to rychlejší než vlak, skoro než letadlo. Hráli jsme s 
Ondrou, kdo se udrží bez držení. Bylo to neskutečné, vyhráli jsme oba. Až 
jsme vystoupili, šli jsme na jezdící schody, bylo to super. Ale jak se říká, 
všude dobře, doma nejlíp. Míša Uličný

Můj nejlepší zážitek v Praze byl, jak jsme byli ve vzducholodi. Běhali jsme 
tam nahoru a dolů. Povídali jsme si. Když jsem tam poprvé vstoupila, 
připadlo mi, že letím, protože se asi trošku kývala. Tam jsme se vyblbli, 
abychom nedělali blbosti na předávání cen. Jana Divišová

Mně se nejvíc líbilo, jak jsme byli v bludišti. Moc jsme se bála, že se v něm 
ztratím. Ale pak jsme našli cestu. A viděli jsme boj. Potom jsme byli ve 
směšném bludišti. Viděli jsme srandovní trpaslíky, a to jsme byli my v 
zrcadle. Jeli jsme i lanovkou, trochu jsem se bála, že to spadne, ale pak to
bylo v pohodě. A viděli jsme Petřín.   Lucie Janů

Můj nejlepší zážitek byl, když jsme byli na Václavském náměstí. Fotili 
jsme se u sochy svatého Václava. Za sv. Václavem bylo Národní muzeum. 
Svatý Václav tam byl na koni a vedle něj byly 4 sochy - svatá Anežka, 
svatá Ludmila, svatý Vojtěch. Toho posledního neznám, ale určitě si to 
zjistím. Moc, moc, krásný výlet. Adam Wagner
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Nejlepší zážitek byl, když jsme byli ve vzducholodi. Byla dřevěná a 
obrovská. Když jsme do ní vešli, tak to vypadalo, jako bychom letěli. 
Běhali jsme nahoru a dolů a pod námi se to třepalo. Jak všichni skákali a 
běhali, dělalo to rachot. Martina Janíčková

Informace o škole ve školním roce 2017/2018

Školu v letošním roce navštěvuje 47 žáků, kteří jsou rozděleni do dvou tříd.

I. třídu tvoří žáci 1. ročníku (12) a 2. ročníku (7), třídní učitelkou je Mgr. 

Pavla Schönová.

II. třídu tvoří žáci 3. ročníku (12) a 4. ročníku (16), třídní učitelkou je 

Mgr. Jana Balcárková. 

O výuku v této třídě se dělí s ředitelkou školy Mgr. Gabrielou 

Kubíčkovou.

Pro zajištění co nejlepších podmínek ke vzdělávání je ve škole od 1. 9. 

2017 zřízena pozice školního asistenta, jehož činnost je plně hrazena 

z dotačního programu – výzvy OP VVV „šablony pro MŠ a ZŠ I.“ 

Školním asistentem je paní Eva Šolková, která pomáhá při organizaci 

činností ve škole, při komunikaci s dětmi i plánováním veškerých aktivit.

Školní družina v letošním roce rozšířila svoji provozní dobu tak, abychom 

mohli zajistit splnění přání a požadavků co největšího počtu rodičů i žáků. 

Vychovatelkou družiny je paní Lenka Richterová.

Provozní doba: od 6.30 do 7.55 (8.45) ranní družina

od 11.45 do 15. 30 odpolední družina

Škola získala dotaci 

Dne 8. 8. 2017 byla schválena žádost o podporu z výzvy OP VVV 

„Podpora škol formou projektů zjednodušeného vykazování – šablony pro 

MŠ a ZŠ I“.

Co to pro nás znamená?

Získali jsme finanční prostředky ve výši 283 978,00 Kč.
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Tato částka bude použita na zřízení pozice školního asistenta po dobu 12 

měsíců, na zajištění doučování žáků a odpoledních aktivit pro děti 

v čtenářském klubu a klubu zábavné logiky, dále na další vzdělávání 

pedagogických pracovníků a nákup vzdělávacích materiálů pro žáky školy.

Z dotace máme velkou radost a doufáme, že se v příštích letech podaří 

podobný úspěch zopakovat.

Školní jídelna

V současné době se v naší jídelně stravuje 30 dětí z MŠ, 44 žáků ZŠ, 12 

zaměstnanců ZŠ a MŠ Rovensko a 21 cizích strávníků.

Pro všechny zájemce o stravování v jídelně ZŠ a MŠ Rovensko 

oznamujeme, že provoz jídelny byl zahájen 4. 9. 2017. Ke stravování se 

můžete přihlásit buď osobně v kanceláři ŠJ, nebo telefonicky - 739051928.

Cena obědů pro cizí strávníky je 52 Kč/den.

Při větším počtu strávníků bude zajištěn roznos obědů až do domu.

Výdej obědů probíhá v době od 11 hod. do 13.30 hod.

Zájmové útvary organizované školou

V pátek 22. 9. v 15.00 vystoupí naši žáci na akci Babí léto s Charitou,

která se koná před Kulturním domem Zábřeh.

pondělí
vaření

p. Wagnerová
p. Morávková

13.45 – 15.00

pohybové hry p. Richterová 13.45 – 15.00

úterý
náboženství p. Jašková 13.30 – 14.30

čtenářský klub p. Schönová 14.10 – 15.40

středa
tvořivá dílna p. Richterová 12.30 – 13.30

logopedie p. Šolková 13.30 – 14.00

čtvrtek
doučování

klub zábavné 
logiky

p. Balcárková 14.10 – 15.40

pátek
včelaři p. Domes 13.30 – 14.30

háčkování p. Šolková 13.15 – 14.15
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Mateřská škola

Činnost MŠ se řídí Školním vzdělávacím programem (ŠVP) „JÁ A TY 

JSME MY“, který byl zpracován v souladu s požadavky Rámcového 

vzdělávacího programu (RVP) pro předškolní vzdělávání.

V letošním školním roce je do MŠ zapsáno 30 dětí, které jsou dle věku 

rozděleny do 2 tříd.

Třída Rybičky – 20 dětí ve věku 3 - 6 let. S dětmi pracují p. uč. Anna 

Řezníčková a p. uč. Alice Šínová.

Třída Žabičky – 10 dětí ve věku od 2 let s p. uč. Bc. Kateřinou 

Krobotovou.

Starší děti se mají možnost zapojit do zájmových činností:

- tělovýchovná: 1x týdně, p. uč. A. Šínová

- keramika: 2x měsíčně, p. uč. A. Řezníčková

- vaření: 1x měsíčně, p. uč. Řezníčková a Šínová

Pro děti je zajištěna 1x týdně individuální logopedická péče s p. uč. Bc. K. 

Krobotovou ve spolupráci s klinickou logopedkou p. Mgr. Evou Maturovou 

ze Zábřeha.

Starší děti také pravidelně navštěvují plavecký výcvik na bazénu 

v Zábřehu.

Co nás čeká v nejbližší době:

19. 9. 2017 polodenní výlet s rodiči do zábavního centra Krokodýlek 

Olomouc

SBĚROVÝ TÝDEN
16. – 20.10.2017 SBĚREM PAPÍRU můžeme podpořit nákup pomůcek, 

sešitů, knih i her pro žáky ZŠ a MŠ Rovensko. 

Kontejner bude přistaven u školy!!!

16. 10. 2017  13.00 – 18.00 hod. sběr nebezpečného odpadu

18. 10. 2017 od 16.00 hod. sběr železa (připravte před domy)

19. – 20. 10. 2017 velkoobjemové kontejnery na odpad  

budou přistaveny Na rybníčku, u Trojáků, u Krňávků, 

Na Letné, U dolního rybníka.
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Jak vidí obec Rovensko žáci 3. a 4. ročníku ZŠ a MŠ Rovensko

Dorota Indrová, 3. ročník

Rovenská kaple

Orlovna Rovensko

Velké kopce, velké výhledy do daleka

Ekologická vesnice

Na hřišti e hraje dobře a vypadá hezky

Silnice jsou dobré a jezdí se tady dobře

Kaple je tuze hezká

Obecní úřad je moc hezký

Bája Zavadilová, 3. ročník

Rovenská přehrada

Obchod Jednota má výhodné ceny

V Rovensku

Eko sběr

Nasloucháme ráčkovi Roveňáčkovi

Skaut zařídil pan starosta a 

my mu za to děkujeme

Kácení májky

Obecní úřad máme pěkný

Matyáš Krmela, 3. ročník

Rovenská přehrada

Ostrojezdci v Rovensku

V Rovensku je farma

Erb

Nekonečný

Škola

Kostel

Ovečky

Jana Divišová, 4. ročník

Rovenská přehrada

Obecní úřad

Vodárna

Erb

Náves

Starosta

Kaple

Orlovna

Míša Janů, 4. ročník

Rak

Orlovna

Vesnice

Eko sběr

Nekonečný život raků

Stromy

Kříž

Obchod

Daniel David, 4. ročník

Raci zde žili, ale vymizeli z potoka.

Obecní malý obchod Jednota.

Výstava starých motorek 30. září 

v Rovensku.

Ekologický systém 78 %.

Nové hasičské auto a kroužek hasičů.

Starší a mladší a staré domy.

Kroužky hasiči, Junáci a další kroužky.

Okolní přehrada, ryby se můžou ulovit.

Za	obsah	jednotlivých	příspěvků	v	tomto	letáku zodpovídají	jejich	autoři.
Obec Rovensko 59, 789 01 Zábřeh, tel. 583412222

obec@ rovensko-morava.cz
www.rovensko-morava.cz




